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Vraag 1 
 
VVD - Vraag 1  
 
Bladzijde 17 - De boa’s gemeentebreed inzetten, daar waar dat het meest nodig is.  
a. In hoeverre “botst” het streven om de boa’s gemeentebreed in te zetten met daar waar dat het 

meest nodig is? Met andere woorden, is het huidige aantal fte’s  m.b.t. boa’s voldoende om aan 
dit streven tegemoet te komen? Zo ja, kunt u dit motiveren? Zo nee, hoeveel fte m.b.t. boa’s zou 
in onze gemeente wenselijk zijn? 

b. “Daar waar dat het meest nodig is”, dit betekent dat de boa’s nuttig moeten worden ingezet. Kunt 
u aangeven in welke gebieden, dorpen/stad, in onze gemeente de boa’s met name actief zijn 
geweest en met welke problematiek?  

 
Antwoord:  
 
a. Het takenpakket van de BOA's is heel breed, dit betekent dat er keuzes gemaakt moeten worden 

op de inzet. De inzet van de boa's wordt bepaald in het beleidsplan VTH, de landelijke 
handhavingsstrategie en het uitvoeringsprogramma VTH. Hierin wordt bepaald welke prioriteiten 
hoog, gemiddeld en laag zijn. Door uitbreiding van het takenpakket van de BOA's is ook de 
capaciteit afgelopen jaren verder toegenomen. De inschatting is dat de huidige formatie 
voldoende is voor de taken die er zijn.  

 
b. Over de inzet, prioriteiten en de effecten hiervan wordt jaarlijks door middel van het jaarverslag 

VTH gerapporteerd. De belangrijkste thema's voor de boa's zijn:  
•Openbare ruimte (jeugd overlast, dumpingen, hondenoverlast, vaartuigen, etc.) 
• Evenementen  
• Wegen en verkeer (betaald parkeren / vergunning) 
• Alcoholwet 
• Ondermijning  
Op dit moment is uit het systeem nog  geen rapport te genereren op thema of gebied. We zullen 
dit in het jaarverslag vth 2025 naar verwachting kunnen realiseren.  
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Vraag 2 
 
VVD - Vraag 2 
 
Bladzijde 21 – Er komen per jaar ongeveer 300 meldingen binnen van onveilige verkeerssituaties.  
a. Hoeveel van de ongeveer 300 meldingen zijn in 2024 opgepakt?  
b. Is de aanpak van de opgepakte meldingen van onveilige verkeerssituaties  blijvend van aard?  Zijn 

omwonenden, dorps/wijkbesturen etc. meegenomen hierin?  
c. In hoeverre zijn de opgepakte onveilige verkeerssituaties geïntegreerd en/of verwerkt in het 

mobiliteitsbeleid?  Is e.e.a. van invloed op de prioriteitenlijst mobiliteitsbeleid? 
 
Antwoord:  
a. We pakken alle binnengekomen meldingen zo snel mogelijk op. De ene melding is complexer dan 

de andere en daarom is het vooraf lastig in te schatten hoeveel tijd elke melding kost. Alle 
meldingen worden in behandeling genomen / krijgen een reactie. 

b. Voor een klantvriendelijke gemeente is dit blijvend van aard. Bewoners zijn de oren en ogen van 
de gemeente die vrij zijn om meldingen te doen van verkeerssituaties. Afhankelijk van de melding 
wordt ook de omgeving betrokken bij het vraagstuk.  

c. Het oppakken van onveilige verkeerssituaties is vast onderdeel van het mobiliteitsbeleid. Vanuit 
de mobiliteitsvisie worden de situaties met de hoogste prioriteiten opgepakt. Het verbeteren van 
locatie-specifieke (kleine) verbetermaatregelen staat als prioriteit 1 in de gemeentelijke 
mobiliteitsvisie onder maatregel W1. Veel meldingen heeft wel invloed op de capaciteit die 
resteert voor de overige maatregelen uit de Mobiliteitsvisie. 
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Vraag 3 
 
VVD - Vraag 3 
 
Bladzijde 28 – Nieuw op te stellen IHP 2025-2028 
a. Prima dat er plannen zijn om een nieuw IHP op te stellen. Maar de realiteit is dat bij nieuwe 

plannen ook oude en lege schoolgebouwen overblijven. Kunt u een update geven van de huidige 
leegstaande schoolgebouwen in onze gemeente en de mogelijke plannen met deze gebouwen? 
Wanneer er nog geen plannen zijn voor huidige leegstaande schoolgebouwen, welke actie gaat u 
ondernemen om hiervoor wel plannen te ontwikkelen?  

b. Er zijn ook scholen met urgente problemen, bijvoorbeeld te weinig ruimte voor het groeiende 
leerlingenaantal. Welke urgente zaken, op het gebied van ruimte, onderhoud etc. , spelen er bij 
de scholen? Welke scholen hebben op korte termijn meer ruimte nodig en hoe kan dit worden 
opgelost? Maar ook welke scholen hebben ruimte over en hoe kan dit dan benut worden?  

 
Antwoord:  
a. Panden die vrij komen te vallen komen weer in eigendom van de gemeente. Deze panden zijn 40 

jaar oud en zijn dan compleet afgeschreven. Vandaar dat de scholen ook worden voorzien in een 
nieuwbouw school. Het is ook mogelijk dat er niet wordt over gegaan tot nieuwbouw, maar dat 
het huidige pand wordt gerenoveerd. Dit wordt ook altijd onderzocht wat de beste keuze is 
voordat er wordt gestart met het vormgeven van de plannen.  

b.  Bij de Kabas in Franeker en Radbodus in Dronryp zijn er momenteel ruimteproblemen. Voor de 
Kabas wordt ruimte gehuurd.  Voor de situatie in Dronryp zoeken we binnen het dorp naar 
oplossingen. 
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Vraag 4 
 
VVD - Vraag 4  
 
Bladzijde 72 – Het proces rondom de Omgevingsvisie is grotendeels afgerond.  
Er loopt nog een vraag hoe u de inspraak, verwoord in de diverse mondelinge inspraakrondes, heeft 
verwerkt in deze visie. Graag een overzicht waar we in de concept omgevingsvisie deze inspraak 
kunnen herkennen. 
 
Antwoord:  
Voor de omgevingsvisie is geen inspraakronde gehouden. Het is wettelijk niet verplicht om 
inspraakronde te houden. 
 
Wel hebben er gesprekken plaatsgevonden met interne (beleidsmedewerkers van de gemeente) en 
externe experts (o.a. Brandweer Fryslân, GGD Fryslân, Sport Fryslân) om op te halen welke 
belangrijke trends en ontwikkelingen er spelen binnen de fysieke leefomgeving.  
 
In de volgende stap is middels een participatietraject (1e fase en 2e fase) de samenleving bevraagd 
wat zij als belangrijkste thema’s en uitdagingen zien vanuit de samenleving. Middels een vragenlijst 
haalden we de belangrijkste thema’s en uitdagingen op vanuit de samenleving (zie ook de 
raadsmemo's van 22 februari 2022 en 26 juli 2022 en het raadsbesluit van 27 oktober 2022 
betreffende participatie inzake de omgevingsvisie). Participatie gaat verder dan alleen inspraak en 
betrekt burgers actief bij de besluitvorming. 
 
De resultaten van de 1ste en 2de fase van de participatie hebben we, samen met opbrengsten uit de 
beleidsanalyse en gesprekken met de interne en externe experts, gebruikt voor het opstellen van de 
visie voor Waadhoeke, waarin opgenomen een waardenkaart en een visiekaart. 
 
De ontwerpvisie heeft inmiddels ter inzage gelegen van 7 maart tot en met 17 april 2025. 
Er wordt beoordeeld of de zienswijzen tot wijziging van de omgevingsvisie gemeente Waadhoeke 
leiden. De zienswijzen worden individueel of per thema voorzien van een reactie. De reacties worden 
opgenomen in de Nota van Zienswijzen. De (eventueel aangepaste) omgevingsvisie gemeente 
Waadhoeke wordt samen met De Nota van Zienswijzen aan de gemeenteraad aangeboden voor 
vaststelling.  
  

https://www.waadhoeke.nl/omgevingswet/resultaten
https://www.waadhoeke.nl/omgevingswet/resultaten-verdiepingsgesprekken
https://www.waadhoeke.nl/omgevingswet/resultaten
https://www.waadhoeke.nl/omgevingswet/resultaten-verdiepingsgesprekken
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Vraag 5 
 
VVD - Vraag 5 
 
Bladzijde 89 – Fase 3 en 4  project Alvestêdenwyk 
Wat is de huidige (mei 2025)  stand van zaken?  
 
Antwoord:  
Momenteel wordt gewerkt aan het juridisch vastleggen van afspraken om tot een vervolg (fase 3 en 
4) te komen. Via een ateliersessie zal de raad direct na de zomer nader worden geïnformeerd. 
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Vraag 6 
 
VVD - Vraag 6 
 
Bladzijde 90 – In het verdere baggerplan komen er mogelijk onvoorziene milieurisico’s in de 
uitvoering.  
a. U geeft in deze Jaarstukken 2024 een “winstwaarschuwing” voor de toekomst.  
b. Kunt u ons nader informeren over welke milieurisico’s u bedoelt, waar u die risico’s verwacht, 

wat de kosten (bij benadering) zullen zijn?  
 
Antwoord:  
Het gaat om mogelijk onvoorziene kosten vanwege nog uit te voeren milieukundige onderzoeken. Op 
het moment dat vervuiling wordt geconstateerd zullen extra maatregelen moeten worden getroffen 
voor de sanering / het apart afvoeren. Daar valt op voorhand geen inschatting van te geven. 
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Vraag 7 
 
VVD - Vraag 7  
 
Bladzijde 90 – Beheerplannen 
a. De jaarrekening 2024 voldoet in technische zin aan hetgeen in het BBV is opgenomen m.b.t. 

onderhoudsvoorzieningen ( beheerplannen). In de afgelopen 5 jaar is € 3,5 miljoen minder 
besteed dan was gepland. Er wordt wisselend omgegaan met het financieel vertalen van de 
effecten van een nieuw beheerplan. Soms wordt een voorziening om de kosten  te dekken ineens 
gestort en soms in een (structureel) hogere dotatie weggezet.  

b. In hoeverre is de € 3,5 niet besteed, nog beschikbaar voor de beheersplannen?  
c. Waarom wordt in financiële zin, zoals hierboven beschreven, wisselend omgegaan met het 

vertalen van de effecten van een nieuw beheerplan?  
 
Antwoord:  
a. In het verleden is er wel eens een oplossing gezocht in een eenmalige “inhaaldotatie” maar dit is 

niet toegestaan! Een en ander is in accountantsverslag 2024 nogmaals toegelicht. 
b.  Of niet bestede middelen beschikbaar blijven voor uitvoering van beheerplannen is afhankelijk 

van de aard van de niet-besteding: 
- middelen die toegevoegd zijn aan onderhoudsvoorziening blijven beschikbaar voor uitvoering 
van het groot onderhoud; 
- bestemmingsreserves gerelateerd aan beheerplannen blijven beschikbaar voor dat doel (tenzij 
de raad expliciet anders besluit). Immers reservemutaties is een zaak van de raad; 
- nIet bestede middelen in de exploitatie vallen in het resultaat vrij (en kunnen alleen via 
resultaatbestemming beschikbaar blijven); 
- investeringskredieten blijven beschikbaar. 

c. Wat wordt met wisselend bedoeld? Naar onze mening gebeurt dat niet meer. 
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Vraag 8 
 
VVD - Vraag 8 
 
Bladzijde 91 – Risico: Vervuilde bodemlocaties 
Bij nieuw bodemonderzoek komt soms nieuwe informatie over de bodemkwaliteit naar voren. Dit 
vormt een risico voor de gemeente. Onze vraag: de gemeente heeft met bodemkaarten etc. veel info 
in huis over de bedoelde kwaliteit van de bodem. Kunt u het gekwantificeerde risico voor de 
gemeente nader duiden? En hoe werkt u aan de actualisatie van bodemkaarten in onze gemeente?  
 
Antwoord:  
Het percentage van het aantal verontreinigde locaties binnen het volledige gemeentelijke 
grondgebied is op voorhand niet eenduidig aan te geven. Een volledig gemeente dekkend beeld kan 
namelijk alleen worden bepaald met feitelijk bodemonderzoek op alle terreinen/locaties, wat op 
voorhand niet effectief wordt geacht. In het verleden heeft de provincie Fryslân als toenmalig 
bevoegd gezag Wet Bodembescherming wel een potentieel bodemrisico-inventarisatie uitgevoerd in 
relatie tot voormalige bedrijfsactiviteiten. Dat geeft echter nog geen beeld van de feitelijk aanwezige 
bodemkwaliteit en eventueel aanwezige verontreinigingen. Op dit moment wordt er bij actuele 
(her)ontwikkelingen en nieuwe (bouw)plannen op de betreffende locatie een bodemonderzoek 
uitgevoerd, conform de huidige wetgeving. Soms worden daarbij toevallig ook nieuwe, nog niet 
bekende, gevallen van bodemverontreiniging aangetroffen en soms moet de eerdere beeldvorming 
daarover weer worden bijgesteld. De afgelopen jaren zijn sporadisch bij ontwikkelingen (nieuwe) 
toevalstreffers van bodemverontreinigingen aangetroffen.  
 
En hoe werkt u aan de actualisatie van bodemkaarten in onze gemeente? 
In 2018 zijn de bodemkwaliteitskaarten vastgesteld door de destijds 11 hierbij samenwerkende 
gemeenten, waaronder Waadhoeke. Sindsdien hebben er allerlei ruimtelijke ontwikkelingen in de 
gemeente plaatsgevonden of waarvan bekend is dat die op (korte) termijn gaan plaatsvinden. Deze 
ontwikkelingen worden in beeld gebracht en verwerkt in actuele kaartlagen die aansluiten bij de 
huidige situatie. Het actualiseren wordt gecoördineerd door de FUMO en wordt uitgevoerd door een 
daartoe ingeschakeld adviesbureau. Dit bestaat uit een aantal onderdelen. Naast het in beeld 
brengen van alle ruimtelijke ontwikkelingen worden ook de huidige beleidskaders geëvalueerd en 
vindt er een herijking plaats op basis van de tussentijds ingevoerde Omgevingswet. Daarnaast wordt 
bepaald in hoeverre er per zone voldoende waarnemingen (grondanalyses) beschikbaar zijn om de 
kwaliteit ervan te kunnen bepalen of dat er evt. op bepaalde plekken nog aanvullend onderzoek 
nodig is. Als deze onderdelen zijn afgerond dan kunnen de geactualiseerde kaarten door de 
deelnemende gemeenten worden vastgesteld (verwacht in 2025). 
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Vraag 9 
 
VVD - Vraag 9 
 
Bladzijde 95 – Geluidswal Menaam 
Wat is (mei 2025) de stand van zaken betreffende de vordering?  
 
Antwoord:  
De beschrijving van het dossier Geluidswal Menaam zoals in de Jaarstukken 2024 omschreven, is nog 
altijd een actuele weergave. Er zijn geen nieuwe ontwikkelingen. Het is wachten op de zitting van 9 
juli aanstaande. 
  



Gemeente Waadhoeke                 Vragen & Antwoorden Jaarstukken 2024 

11 

Vraag 10 
 
VVD - Vraag 10 
 
Bladzijde 109 – Solvabiliteitsratio 
De solvabiliteit van de gemeente Waadhoeke bedraagt in 2024 – 38%. De gemiddelde solvabiliteit 
van de Nederlandse gemeenten, in 2024, is 33%. Gemeente Waadhoeke is bezig met het ontwikkelen 
van voorstellen voor grote investeringen. We noemen als voorbeelden: een nieuw overdekt 
zwembad in Franeker, de bouw van 2 scholen in Franeker en het vormgeven van een 
energielandschap bij Sexbierum. Kunt u aangeven wat de effecten van de investeringen van nieuwe 
plannen zijn op de solvabiliteit van onze gemeente?  
 
Antwoord:  
De effecten van genoemde investeringen op de solvabiliteit van onze gemeente zijn op dit moment 
nog niet concreet aan te geven. Bij de solvabiliteit gaat het om het eigen vermogen en het 
balanstotaal. Het is belangrijk om goed te kijken hoe de gemeente de investeringen gaat dekken. 
Voor elk plan moeten we goed doorrekenen wat het betekent voor onze financiële positie. 
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Vraag 11 
 
VVD - Vraag 11 
 
Bladzijde 218 0 Reserve Stationsgebied Franeker 
Wanneer kunnen we voorstellen over de uitvoering van de deelprojecten tegemoet zien?  
 
Antwoord:  
Samen met de omgeving, Provincie, ProRail en NS-Stations is geruime tijd gewerkt aan een 
samenhangend ruimtelijk ontwerp voor het Stationsgebied te Franeker. Het ontwerp is mede op 
basis van de reacties aangepast en gereed voor terugkoppeling aan de omgeving. Het college blijft 
inzetten op een integrale aanpak voor het totale project Stationsgebied. Vanwege de prijsinflatie en 
de aanpassingen in het ontwerp, wordt een gezamenlijk bestuurlijk-/directie overleg met Provincie 
en ProRail voorbereid, om ook de financiële haalbaarheid van de deelprojecten te onderzoeken. Met 
de uitkomsten van dit overleg, kan het college met de verdere voorbereiding en uitvoering van het 
project Stationsgebied aan de slag. Voorstellen over de deelprojecten kan de raad daarna tegemoet 
zien. 
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Vraag 12 
 
CDA - vraag 1 
 
Bladzijde ?   
In de auditcommissie is besproken om "live" te gaan met de webapplicatie. Waar is de link en 
waarom is deze niet conform afspraak toegevoegd aan de raadsagenda? 
 
Antwoord: 
Dit is conform afspraak met de griffie op vrijdag 23 mei live gezet. 
 
De link is op de website Waadhoeke.nl te vinden op de volgende locatie: 
https://www.waadhoeke.nl/jaarstukken 
 
Ook via de volgende stappen te vinden 
Waadhoeke.nl  > Organisatie > Financiële situatie jaarstukken 
 
In week 23 wordt er in de informatie voor de inwoners aandacht aan de webpublicatie gegeven. 
 
 
  

https://www.waadhoeke.nl/jaarstukken
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Vraag 13 
 
CDA vraag 2 
 
Bladzijde 7 Tabel 
- Bij  1 bestuur en ondersteuning staat een overschrijding 142: Wat zijn de extra kosten 

reisdocumenten etc., hoe groot waren de extra opbrengsten uit de leges? Wat is dan het verschil 
wat dan veroorzaakt wordt door hogere personele kosten? Betrof dit inhuur? 

- In de begroting was er ruimte vrijgemaakt voor een adviseur Europa, is deze ook ingevuld? 
- In de begroting 2024 is er ruimte gemaakt voor het versterken van bedrijfsvoeren? Welke functies 

zijn uitgezet en zijn deze ook vervuld? Of is dit met tijdelijk personeel (inhuur) ingevuld? 
 
Antwoord:  
-  De extra kosten voor de reisdocumenten bedroegen (afgerond) € 69.000. De extra opbrengsten 

uit leges voor de reisdocumenten bedroegen (afgerond) € 84.000. De extra personele lasten bij 
Burgerzaken bedroegen € 47.000. Dit betrof urenuitbreiding van medewerkers en inhuur.  

- Ja, deze is ingevuld, eerst via een tijdelijke opdracht. 
- In de begroting 2024 kunnen wij geen ‘ruimte voor versterken bedrijfsvoering’ terugvinden; in de 

begroting 2025 is hier wel iets over opgenomen. Kan het zo zijn dat per abuis de informatie/input 
over dit onderwerp uit de begroting 2025 is gebruikt om deze vraag te stellen? Op dit moment 
kunnen wij dan ook niet deze vraag beantwoorden.  
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Vraag 14 
 
CDA - vraag 3 
 
Bladzijde 7 Tabel 
- Bij 5 onderwijs staat overschrijding 401; Kunnen deze bedragen ook gespecificeerd worden? De 

bedragen zijn niet te herleiden, ook in programma 5 niet.  
- Bij 6 sport, cultuur &recreatie staat geringe afwijking? Wat is het incidentele bedrag wat vrijvalt 

bij de trekkenwand en valt dit onder de term  gering? Graag iets meer nadere toelichting 
 
Antwoord: 
 
- Op blz 7 staat de tabel begrotingsonrechtmatigheid. Per budget is onderzocht of er sprake is van 

begrotingsonrechtmatigheid. In de toelichting is ingezoomd op de overschrijding van de lasten, 
die de onrechtmatigheid veroorzaken. In de tabel wordt tevens aangegeven dat de raad al in 
kennis is gesteld van een verwachte overschrijding van € 190.000. Dit is in de tabel niet 
gesaldeerd weergegeven. 
Op blz 168, onder de toelichting onder de baten en lasten, staat de toelichting op programma 5. 
Bij dit onderdeel worden de afwijkingen groter dan € 100.000 vermeld. Hierdoor kan het 
voorkomen dat een overschrijding van de lasten hier niet specifiek naar voren komt.  

- Het woord gering verwijst naar het bedrag van € 16.000. In de korte toelichting zijn de grootste 
posten vermeld. Het incidentele budget trekkenwand dat is vrijvallen is € 350.000 (voordeel). De 
overschrijding van de lasten als gevolg van btw-kosten is afgerond € 300.000.  
Op blz 169 is de totale analyse van de afwijkingen op programma 6 opgenomen. In de eerste tabel 
op deze blz is op de regel Lasten de eerder genoemde € 16.000 zichtbaar. 
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Vraag 15 
 
CDA - vraag 4 
 
Bladzijde 8 programma 1 
Inzet dorpen en wijken coördinatoren: Wat heeft deze inzet opgeleverd? (hebben we precies 
inzichtelijk wat de dorpen willen? Heeft het klachten voorkomen??) 
 
Antwoord: 
 
De inzet van de dorpen- en wijkencoördinatoren zorgt ervoor dat dorps- en wijkbelangen en dorps- 
en buurthuizen een vast contactpersoon hebben bij de gemeente. De dorps- en wijkbelangen en 
dorps- en buurthuizen kunnen de dorpen- en wijkencoördinatoren benaderen wanneer zij zaken 
willen afstemmen met de gemeente. Vanuit dit contact worden op verschillende thema’s 
onderwerpen behandeld, denk aan: verkeer, openbaar groen, woningbouw, voorzieningen, lokale 
initiatieven, overlast en nog veel meer. Daarnaast gebruiken de dorpen- en wijkencoördinatoren hun 
netwerk binnen en buiten de gemeente om dorpen in contact te brengen met mensen of partijen die 
hen verder kunnen helpen. Het is onmogelijk een opsomming te geven van concrete voorbeelden 
van wat dit heeft opgeleverd. Wel wijzen de dorpen- en wijkencoördinatoren initiatiefnemers op het 
dorpen en wijkenfonds. Elk jaar ontvangt de gemeenteraad een memo met daarin een overzicht van 
alle projecten die zijn gesubsidieerd vanuit dit fonds. In de gesprekken die de dorpen- en 
wijkencoördinatoren met de dorpen hebben komen veel zaken naar voren die de dorpen of wijken 
zouden willen of ambiëren. Dorpen en wijken schrijven deze ambities vaak op in dorpsvisies. De 
dorpen- en wijkencoördinatoren zorgen voor ondersteuning hierbij en coördineren deze dorpsvisies 
intern binnen de gemeente. Het is zeer aannemelijk dat dit laagdrempelige contact veel klachten 
wegneemt. Echter, is het moeilijk te zeggen hoeveel dit zou zijn geweest, aangezien deze klachten er 
dus niet zijn geweest. Door de dorpen en wijken wordt veelvuldig aangegeven dat zij het hebben van 
een vast contactpersoon binnen de gemeente bijzonder op prijs stellen. 
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Vraag 16 
 
CDA - vraag 5 
 
Bladzijde 9 strategische positionering 
Hebben we al een resultaat of een succes te melden in deze positionering? 
 
Antwoord: 
Ja, de Regiodeal leidt tot uitvoering van concrete projecten als het sociaaleconomisch 
actieprogramma (SEAP) en bijvoorbeeld het project Dijk van een Wijf. Vanuit het programma Elke 
Regio Telt (heet nu het Nationaal Programma Vitale Regio’s) is ca 1 milj. Euro beschikbaar gesteld 
door het rijk aan de regio Noard-Fryslân, waar Waadhoeke deel van uit maakt. Met deze middelen 
maken we in regioverband in 2025 en 2026 een regioplan en een uitvoeringsagenda. Deze agenda 
leidt mogelijk tot nieuwe uitvoeringsprojecten. Het programma is ook bedoeld om invloed uit te 
oefenen op de beleids- en investeringslogica van het rijk.   
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Vraag 17 
 
CDA - vraag 6 
 
Bladzijde 10 Wereld erfgoed  
- Wat zijn de bevindingen van de eerste oriëntatie?  
- Komt hier ook een evaluatiemoment & wordt de raad ook hierin meegenomen? 
 
Antwoord: 
Deze inspanning maakt onderdeel uit van een bredere oriëntatie, zie ook het antwoord op vraag 42. 
Aanvullend hierop: uit een eerste verkenning blijkt dat de samenwerking met het Planetarium en 
ondernemers uit de toeristische sector via de aanjager toerisme in Franeker is versterkt, het 
bewustzijn is verbeterd. De focus lag op het ontwikkelen van arrangementen om toeristen langer in 
de stad te houden. Het aanbod is inmiddels wel wat vergroot, maar er is nog werk te doen. Deze 
inspanning blijft de komende jaren nodig. In de programmabegroting 2025 is deze inspanning 
opnieuw opgenomen en hierover zal worden gerapporteerd aan de raad.  
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Vraag 18 
 
CDA - vraag 7 
 
Bladzijde 11 Regionale mobiliteitsagenda  
- Wanneer heeft de raad inspraak over deze agenda? 
- Hoe is het tijdspad van deze agenda?  
 
Antwoord: 
De regionale mobiliteitsagenda is een regionale kijk op de toekomst van het regionale 
mobiliteitssysteem in Noardwest Fryslân. De agenda wordt in Regiodeal verband samen met 
Provincie Fryslân, gemeente Leeuwarden en gemeente Harlingen opgesteld. In de agenda worden 
ook de door de verschillende gemeenteraden vastgestelde mobiliteitsvisies meegenomen. Op dit 
moment wordt gewerkt aan de eerste uitwerking van deze agenda. De ambitie is om begin 2026 de 
agenda af te hebben en te kunnen delen met de raden. Het idee is nu om tijdens de Regiodealdag in 
november 2025 een speciale sessie in het kader van de regionale mobiliteitsagenda te organiseren. 
Tijdens dit moment is er voor de volksvertegenwoordigers uit de regio ruimte om input te leveren. 
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Vraag 19 
 
CDA - vraag 8 
 
Bladzijde 16 P2: horeca controles  
Hoeveel controles zijn er uitgevoerd en hoe vaak is er gewaarschuwd ov een dwangsom opgelegd? 
 
Antwoord: 
In het jaarverslag VTH 2024 is aangegeven dat er 7 specifieke alcoholinspecties zijn uitgevoerd. Dit is 
aanvullend op de reguliere controles op alcohol welke bij evenementen plaatsvindt. Er zijn in 2024, 3 
waarschuwingen afgegeven en in één geval is er een dwangsom opgelegd. 
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Vraag 20 
 
CDA - vraag 9 
 
Bladzijde 17 bureau drugszaken  
Heeft dit ook geleid tot meer meldingen van drugscriminaliteit? Zo ja hoeveel? 
 
Antwoord: 
Het is onduidelijk of de voorlichting van bureau drugszaken heeft geleid tot een toename in het 
aantal meldingen. Er zijn vooralsnog geen meldingen direct binnengekomen bij de gemeente. Het is 
bijvoorbeeld ook mogelijk dat signalen of meldingen wél bij andere partners binnen zijn gekomen, 
zoals bij de politie of Meld Misdaad Anoniem.  
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Vraag 21 
 
CDA - vraag 10 
 
Bladzijde 20 P3 verkeer: Harinxmakanaal  
Kunnen we ook iets meer duiding en planning krijgen op dit dossier? Wanneer verwacht met 
duidelijkheid in deze en is onze bestaande (bestemmings)reserve hiervoor nog toereikend? 
 
Antwoord: 
In samenwerking met Levo en de Provincie is een concept-beeldkwaliteitsplan en een concept 
wijziging Omgevingsplan (voorheen een bestemmingsplan) opgesteld. In deze concepten staan 
belangrijke ruimtelijke uitgangspunten zoals bouwhoogtes en -contouren. In deze fase toets Levo of 
de reconstructie (sloop – nieuwbouw) past binnen deze contouren. Vanwege de grote technische 
impact heeft Levo daar ca. 1,5 tot 2 jaar voor nodig. Daarna volgt de formele procedures die hoort bij 
het vaststellen van een wijziging Omgevingsplan.  
 
Primair is de Provincie verantwoordelijk voor de bochtverbreding en de daarbij behorende kosten en 
schadeloosstelling voor Levo. Met de Provincie is afgesproken om in combinatie met de 
bochtverbreding, aan de zijde van de Prins Hendrikkade, ook de Zuiderkade op te knappen. Voor dit 
combinatiewerk is deze bestemmingsreserve ingesteld. De omvang van deze reserve is destijds 
bepaald op basis van de beschikbare financiële ruimte binnen de gemeentelijke begroting en niet 
gerelateerd aan een raming van de kosten van dit combinatiewerk c.q. het opknappen van de 
Zuiderkade.  
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Vraag 22 
 
CDA - Vraag 11 
 
Bladzijde 29 P5 onderwijs: pilot GBT  
- Zijn er al resultaten bekend van de pilot Gebiedsteam op school? Zo ja wat zijn deze 
- Is er ook een evaluatie geweest met de school(besturen)? Zo ja  wat is daarvan de uitkomst? 
 
Antwoord: 
- Er is een memo naar de raad gestuurd d.d. 17 december 2024, waarin wordt ingegaan op de 

evaluatie van de pilot ‘Gebiedsteam op School’. Kortheidshalve verwijzen wij u hiernaar. 
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Vraag 23 
 
CDA - Vraag 12 
 
Bladzijde 32 P5: beleidsindicatoren  
- Wordt er ook onderzoek gedaan naar de reden van absoluut verzuim?  
- Is er ook voor relatief verzuim een aanwijsbare reden voor het hoge verzuim bekend? 
 
Antwoord: 
-  We hebben de vraag uitgezet bij de gemeente Leeuwarden (verantwoordelijk voor leerplicht) 

maar nog geen reactie ontvangen. Een verklaring kan deels gevonden worden in het volgende: In 
Nederland zijn nieuwkomers leerplichtig vanaf het moment dat ze in Nederland wonen en tussen 
de 5 en 16 jaar oud zijn. Dit betekent dat zodra een kind uit het buitenland zich hier vestigt en 
binnen die leeftijdscategorie valt, het verplicht is om naar school te gaan. Echter in de praktijk 
gaan nieuwkomers leerlingen vaak pas naar school als ze al een aantal weken soms maanden in 
Waadhoeke wonen. De tijd tot ze ergens ingeschreven staan wordt meegerekend in het absoluut 
verzuim. 
Gemeente Waadhoeke vangt in vergelijking met andere gemeenten relatief veel vluchtelingen op 
zowel in het AZC als in de opvanglocaties voor Oekraïners. Dit heeft dus ook invloed op het cijfer 
van absoluut verzuim. 

- Relatief verzuim betekent dat een leerling vaker afwezig is dan gemiddeld, uitgedrukt als een 
percentage van de lesuren. Bij nieuwkomers kan relatief verzuim vaak hoger zijn dan bij andere 
leerlingen een oorzaak hiervoor zijn de taalbarrière  en culturele verschillen waardoor regels over 
leerplicht niet worden begrepen of anders worden geïnterpreteerd. 
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Vraag 24 
 
CDA - Vraag 13 
 
Bladzijde 34 P6: Pilot drempelloos  
- Hebben we ook absolute getallen van de aanmeldingen?  
- Kunnen we ook inzicht krijgen of het bedrag (€200) besteed is aan een "nieuwe" sport of de reeds 

bestaande 
- Kunnen we ook inzicht krijgen of het bedrag per voucher volledig besteed is? 
 
Antwoord: 
- Totaal zijn er in juni 2024 2.615 vouchers ad € 200 verstuurd naar jongeren. Per 31 december 

2024 zijn er 955 QR codes gescand en succesvol geregistreerd op gratisaktyfwaadhoeke.frl. Er zijn 
totaal  594 vouchers verzilverd. Dit is een conversie van 62,2%. 

- De gevraagde gegevens hebben we nu nog niet. Bij het eerstvolgende evaluatiemoment voor de 
gemeenteraad in september 2025 gaan wij in op de vraag of het is ingezet voor een nieuwe 
activiteit of dat het tegoed is ingezet voor een activiteit die al beoefend werd (dus inzetten voor 
betaling van de contributie van de huidige activiteit). 

-  De gemiddelde besteding per geactiveerde voucher is € 146,41. 
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Vraag 25 
 
CDA - Vraag 14 
 
Bladzijde 42 P6:recreatie/camperplekken  
Hier staat: Hier was doorlopen aandacht voor. Vraag: Nu dan niet meer en hoeveel strategische 
camperplekken zijn er in 2024 bijgekomen? 
 
Antwoord: 
Lokale (recreatieve) ondernemers worden gestimuleerd om in te spelen op deze groeimarkt. Er zijn in 
totaal 14 campings in gemeente Waadhoeke met in totaal 400 kampeerplekken voor zowel campers 
als kampeermiddelen. 
Nieuwe camperplekken zijn o.a. Camperpark Rembrandt en Saskia in Sint Annaparochie en er zijn 
uitbreidingen geweest van bestaande minicampings in 2024. 
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Vraag 26 
 
CDA - Vraag 15 
 
Bladzijde 65 P8: milieustraat  
Even voor het beeld; Over hoeveel stortingen extra hebben we het die in de laatste 2 uur 
plaatsvinden? Komen er veel meer stortingen langs of is het meer geleidelijk verdeeld nu er ruimere 
openingstijden zijn t.o.v. voorgaande jaren? 
 
Antwoord: 
Uit de bezoekersaantallen van de milieustraat in Franeker blijkt dat er in 2024 gemiddeld maximaal 
42 bezoekers per uur op zaterdagmiddag langskwamen tussen 13.00 en 15.00 uur. Dit is toegenomen 
ten opzichte van 2023, het proefjaar dat de milieustraat op zaterdagmiddag twee uur langer open 
werd gesteld. In 2023 kwamen er namelijk gemiddeld maximaal 26 bezoekers per uur op de 
milieustraat tussen 13.00 en 15.00 uur. Ook het gemiddelde aantal bezoekers op de volledige 
zaterdagen is toegenomen in 2024 ten opzichte van 2023 (en deze trend lijkt zich ook verder door te 
zetten in 2025). Daarbij is de verdeling van het aantal bezoekers per uur gedurende de openstelling 
op de zaterdag (incl. verruiming van de openingstijden) iets gelijkmatiger verdeeld op de zaterdagen, 
terwijl het verloop van het gemiddeld aantal bezoekers per uur op de andere dagdelen (maandag tot 
en met vrijdag) de afgelopen jaren vrijwel stabiel is gebleven. In 2022, voordat de openingstijden 
werden verruimd, kwamen er gemiddeld 40 bezoekers per uur op zaterdag tussen 9.00 tot 13.00 uur 
op de milieustraat, waarbij het aantal bezoekers na 12.00 uur snel afnam naar 28 bezoekers per uur. 
In 2024 verliep het aantal bezoekers op zaterdagen relatief gelijkmatiger met gemiddeld 44 
bezoekers per uur en ook verliep het bezoekersaantal gedurende de verlenging van de 
openingstijden vrijwel evenredig.  
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Vraag 27 
 
CDA - Vraag 16 
 
Bladzijde 74 algemene dekking  
Er is een toename in het overheadspercentage, waar bestaat deze vooral uit en is het in lijn met 
gelijksoortige gemeenten? 
 
Antwoord: 
Er is geen sprake van een toename, maar een afname van het overheadpercentage. 
Wellicht even ter verduidelijking: 
Het overheadpercentage in de primitieve begroting 2024 is 12,88%, het overheadpercentage op 
rekeningbasis 2024 is 11,08%, dit is dus een daling ten opzichte van de primitieve begroting. 
Het overheadpercentage in de Jaarstukken 2023 was 11,72%, dus het overheadpercentage 2024 is 
ten opzichte van overheadpercentage 2023 eveneens gedaald. 
Vergelijking van overheadpercentages met gelijksoortige gemeenten is complex en weinig zeggend, 
dit vergt een diepere analyse in de toerekening van kosten. 
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Vraag 28 
 
CDA - Vraag 17 
 
Bladzijde 82 opbrengst lokale heffingen  
Kan er bij de begraafplaatsrechten iets meer duiding gegeven worden?  
Zijn er meer rechten verkocht of afgekocht of is er een ander uitleg? 
 
Antwoord: 
Zoals op pagina 84 staat bestaat de opbrengst zowel uit ontvangen grafrechten als uit de vrijval van 
de afkoopsommen onderhoud grafrechten. de € 304.000 betreft: 
- voor onderhoud  begraafplaatsen € 200.000 (deels uit vrijval voorziening afkoopsommen) 
- voor afkoop grafrechten € 104.000 (voor nieuwe evenals bestaande graven) exclusief afkoop 
onderhoud grafrechten. 
 
Een hogere afkoop van graf- en onderhoudsrechten betekent ook een hogere last in de vorm van 
dotatie aan de voorziening. Deze is niet zichtbaar in de tabel op bladzijde 82. De begroting is op deze 
hogere baten én lasten niet voldoende aangepast. 
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Vraag 29 
 
CDA - Vraag 18 
 
Bladzijde 98 weerstandsvermogen  
Met de opgelopen risico's in deze jaarstukken is het dan niet beter om de AR naar het minimum van 
deze gewogen risico's te brengen? 
 
Antwoord: 
In de voorgestelde resultaat bestemming (van de jaarstukken 2024) wordt € 6,2 miljoen toegevoegd 
aan de algemene reserve. Na toevoeging bedraagt de algemene reserve bijna € 19 miljoen.  
Indien de raad conform besluit dan zit het saldo van de algemene reserve weer boven het minimum 
van de gewogen risico's.  
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Vraag 30 
 
SAM - Vraag 1 
 
Bladzijde 94 geluidswal Menaam; proceskosten. 
Heeft de gemeente dan onrechtmatig grond genomen van eigenaar? Of is de aanleg vergunning niet 
goed verlopen. 
 
Antwoord: 
De gemeente heeft in het kader van de aanleg van de grondwal bij Menaldum handhavingsbesluiten 
genomen die door de bestuursrechter zijn vernietigd. Daarmee staat de onrechtmatigheid van deze 
besluiten vast. Op grond daarvan vordert GrondNet schadevergoeding. Daarnaast wordt de 
gemeente verweten dat zij onrechtmatige persuitlatingen heeft gedaan en GrondNet stelselmatig 
heeft tegengewerkt bij het verwerven van nieuwe projecten. Aangezien de onrechtmatigheid van de 
handhavingsbesluiten vaststaat, is het verweer van de gemeente gericht op het weerspreken van de 
daaraan verbonden schadevorderingen. De onrechtmatigheid van persuitlatingen en het stelselmatig 
tegenwerken van GrondNet wordt daarnaast inhoudelijk weersproken. Naast de gemeente is de 
provincie Fryslân op dezelfde gronden door GrondNet in de procedure betrokken.  
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Vraag 31 
 
SAM - Vraag 2 
 
Bladzijde 123 Arbeidsomstandigheden. 
Horen wij ook hoe de uitvoering van het plan gaat worden (ongeveer ) 6.5 % ziekte verzuim. 
 
Antwoord: 
Als college vinden wij goede en veilige arbeidsomstandigheden voor onze medewerkers belangrijk. 
Dit betekent ook dat als wij een RI&E laten uitvoeren waaruit bepaalde arbeidsrisico’s naar voren 
komen, we ook met een plan van aanpak aan de slag gaan om deze risico’s aan te pakken en tot een 
minimum te beperken. Aangezien de uitvoering de verantwoordelijkheid van het college is, hebben 
wij niet het voornemen om hierover de gemeenteraad te informeren. 
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Vraag 32 
 
Gemeentebelangen - Vraag 1 
 
Bladzijde 9 
Er is geëxperimenteerd met het participatie instrument: de stem van Waadhoeke.  Er staat namelijk 
op pagina 9 dat er wordt nagedacht over een vervolgonderzoek. Wordt in dat vervolgonderzoek 
onderzocht hoe de deelnemende dorpen dit experiment hebben ervaren of? Hoe moet dat gelezen 
worden 
 
Antwoord:  
Volgt later 
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Vraag 33 
 
Gemeentebelangen - Vraag 2 
 
Bladzijde 8 
We zetten dorps en wijken coördinatoren in. Waarom is in deze tekst "initiatiefnemers" weggelaten. 
Is contact met de coördinator niet (meer) mogelijk voor individuele bewoners/ initiatiefnemers? 
 
Gedeelte tekst website gemeente: en geeft tips en advies aan dorpsbelangen, wijkraden, 
buurtverenigingen, dorps- en buurthuizen en initiatiefnemers 
 
Antwoord:  
In de tekst is initiatiefnemers niet bewust weggelaten. De dorpen- en wijkencoördinatoren hebben 
namelijk ook contact met initiatiefnemers die iets willen in hun dorp of wijk. Ook los van de 
dorpsbelangen of dorpshuizen bijvoorbeeld. Het contact van initiatiefnemers met de dorpen- en 
wijkencoördinatoren is dan ook zeker mogelijk.  
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Vraag 34 
 
Gemeentebelangen - Vraag 3 
 
Bladzijde 12:  telefonische bereikbaarheid 
Is de implementatie van een nieuwe telefooncentrale voldoende? Wij horen nog steeds geluiden dat 
ambtenaren slecht bereikbaar zijn en dat er vaak niet wordt teruggebeld na een terugbelverzoek. 
Graag een toelichting wat bedoeld wordt met "opnieuw aandacht aan besteed" 
 
Antwoord:  
De implementatie van de nieuwe telefooncentrale heeft niet meteen tot een betere bereikbaarheid 
geleid. Eerst ontstonden er een aantal technische problemen waarvan ondertussen de meeste zijn 
opgelost. In de tussentijd wordt opnieuw aandacht besteed aan de organisatieafspraken over 
telefonische bereikbaarheid en terugbellen.  
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Vraag 35 
 
Gemeentebelangen - Vraag 4 
 
Bladzijde 17:  Inzet boa's 
Hoeveel van de beschikbare auto's van de BOA's zijn inmiddels voorzien van de tekst "handhaving" 
zodat voor burgers duidelijk is dat er gesurveilleerd wordt. En welk percentage van de auto's gebruikt 
door handhaving is elektrisch.  
 
Antwoord:  
Er zijn twee auto's beschikbaar voor de BOA's, beide auto's zijn voorzien van stickers met strepen en 
de tekst handhaving. Daarbij is één van de voertuigen (50%) elektrisch.  
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Vraag 36 
 
Gemeentebelangen - Vraag 5 
 
Bladzijde 18:  
Verwijzingen Halt per 1000 inwoners van 12 tot 18 jaar is toegenomen van 4 naar 9. Wat is hiervan 
de oorzaak? 
 
Antwoord:  
De informatie over de verwijzing naar Halt wordt inhoudelijk niet gedeeld met de gemeente. Het is 
voor de gemeente daarom ook niet te achterhalen wat de oorzaak is.  
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Vraag 37 
 
Gemeentebelangen - Vraag 6 
 
Bladzijde 20:  
Bij scholen waar problemen zijn met het verkeer werken we samen om tot een oplossing te komen. 
Waar bestaan deze oplossingen uit? In Menaam zijn een aantal grote potloden geplaatst. Maar alleen 
het plaatsen van de potloden is toch geen oplossing. 
 
Antwoord:  
Wij gaan samen met partner Veilig Verkeer Nederland in gesprek met de school. Er wordt geschouwd 
en vaak volgt een traject ‘Verkeersveilige Schoolomgeving’. Daarbij wordt het haal- en brenggedrag 
van ouders in kaart gebracht en met ouders afspraken gemaakt om verbeteringen te bewerkstelligen 
om de situatie veiliger te maken. De Pierre Pencil palen zijn vooral bedoeld om automobilisten te 
attenderen op de aanwezigheid van een school/schoolkinderen. Ook anderszins kunnen er fysieke 
aanpassingen worden uitgevoerd.  
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Vraag 38 
 
Gemeentebelangen - Vraag 7 
 
Bladzijde 20:  
Stand van zaken verbreding van de bocht van het Van Harinxmakanaal en werkzaamheden aan de 
Prins Hendrikkade. Onderwerp zou in deze raadsperiode  geagendeerd worden. Wat is de reden dat 
dit nog niet is gebeurd ! 
Antwoord:  
Zie ook de reactie op vraag 21. 
 
In samenwerking met Levo en de Provincie is een concept-beeldkwaliteitsplan en een concept 
wijziging Omgevingsplan (voorheen een bestemmingsplan) opgesteld. In deze concepten staan 
belangrijke ruimtelijke uitgangspunten zoals bouwhoogtes en -contouren. In deze fase toets Levo of 
de reconstructie (sloop – nieuwbouw) past binnen deze contouren. Vanwege de grote technische 
impact heeft Levo daar ca. 1,5 tot 2 jaar voor nodig. Daarna volgt de formele procedures die hoort bij 
het vaststellen van een wijziging Omgevingsplan.  
 
Primair is de Provincie verantwoordelijk voor de bochtverbreding en de daarbij behorende kosten en 
schadeloosstelling voor Levo. Met de Provincie is afgesproken om in combinatie met de 
bochtverbreding, aan de zijde van de Prins Hendrikkade, ook de Zuiderkade op te knappen. Voor dit 
combinatiewerk is deze bestemmingsreserve ingesteld. De omvang van deze reserve is destijds 
bepaald op basis van de beschikbare financiële ruimte binnen de gemeentelijke begroting en niet 
gerelateerd aan een raming van de kosten van dit combinatiewerk c.q. het opknappen van de 
Zuiderkade.  
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Vraag 39 
 
Gemeentebelangen - Vraag 8 
 
Bladzijde 23:  
Wat houdt de "Pilot Green Destination"? Zijn hier kosten aan verbonden voor onze gemeente. Hoe 
verhoudt dit zich met in Programma 6 (blz 42) genoemde extra camperplaatsen (campers zijn zware 
voertuigen en rijden meestal op diesel). 
 
Antwoord:  
'Green Destination' Is een certificering die je als bestemming/regio kan behalen als je duurzaamheid 
en milieuvriendelijkheid centraal stelt. Je wordt als bestemming beoordeelt op behoud van natuur en 
biodiversiteit, beperking CO2 uitstoot, afvalreductie en recycling, betrekken van de lokale bevolking 
en respect voor cultuur en erfgoed. Het is een certificeringssysteem voor bestemmingen. Wij zien 
Waadhoeke niet als een individuele bestemming, eerder de regio als in regio Waddenkust of regio 
Noardwest Fryslân.  
 
Hoewel onderdeel van de RegioDeal is er tot dusver beperkt belangstelling om dit als regio op te 
pakken. Zoals het nu lijkt geven we dan ook geen verder uitvoering aan een 'Pilot Green 
Destinations'. Kosten of de relatie met andere thema's zijn daardoor niet meer aan de orde.  
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Vraag 40 
 
Gemeentebelangen - Vraag 9 
 
Bladzijde 29:  
De Digi taalhuizen worden goed bezocht. Wat verstaat het College onder goed bezocht.  
 
 
Antwoord:  
 
Het aantal deelnemers in de Digi-Taalhuizen groeit in 2024 met 25%, met specifieke aandacht voor 
de NT1-doelgroep. Het totaal aantal deelnemers in de Digi-Taalhuizen is gestabiliseerd. Bij sommige 
locaties is een zwaartepunt of toename onder deelnemers vanuit de NT1-doelgroep te zien, zoals bij 
de bibliotheek in Franeker. 

Deelnemers Digi-Taalhuis 2024 per locatie per kwartaal 
 Q1 Q2 Q3 Q4 Q4 2023 
 NT1 

deeln
. 

NT2 
deeln
. 

NT1 
deeln
. 

NT2 
deeln
. 

NT1 
deeln
. 

NT2 
deeln
. 

NT1 
deeln
. 

NT2 
deeln
. 

NT1 
deeln
. 

NT2 
deeln
. 

Waadhoeke 
totaal 

14 33 12 33 13 32 12 19 12 34 

DTH 
Franeker 

3 21 2 21 5 17 6 13 3 20 

DTH St.-
Annaparochi
e 

11 12 10 12 8 15 6 6 9 14 

NT1 deelnemer = deelnemer met Nederlands als eerste taal, NT2 deelnemer = deelnemer met 
Nederlands als tweede taal 
 
Aanvullend op het aanbod binnen een Digi-Taalhuis is sinds 2024 in Franeker en  
St.-Annaparochie het Taalcafé ingericht. Het Taalcafé is een plek om laagdrempelig te oefenen met 
spreekvaardigheid in het Nederlands. Wekelijks deden er in 2024 gemiddeld 44 deelnemers mee op 
locaties binnen deze gemeenten. De locatie hoeft niet altijd de bibliotheek te zijn, we sluiten aan bij 
plekken waar inwoners komen en zich vertrouwd voelen. 
In totaal zijn er 102 vrijwilligers actief in de Digi-Taalhuizen, Taalcafés en taalactiviteiten op maat van 
Bibliotheken Noord Fryslân. 
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Vraag 41 
 
Gemeentebelangen - Vraag 10 
 
Bladzijde 30:  
Op pagina 30 staat dat er bij cultuureducatie/meertaligheidseducatie jaarlijks aandacht wordt 
besteed aan meertaligheid binnen het programma Waadzinnig. Er zijn dan taalactiviteiten binnen dit 
thema. Kan hier iets meer over de activiteiten worden verteld?  
 
Antwoord:  
in seizoen 2024-205 vinden er in totaal 4 taalactiviteiten plaats. U vindt deze, inclusief een toelichting 
per activiteit via https://seewyn.nl/wp-content/uploads/2024/06/Seewyn-Waadzinnig-brochure-
2024-205_def.pdf 
  

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fseewyn.nl%2Fwp-content%2Fuploads%2F2024%2F06%2FSeewyn-Waadzinnig-brochure-2024-205_def.pdf&data=05%7C02%7Ct.osinga%40waadhoeke.nl%7Cd2f49090d4a248c9dc5f08dd9df22fb4%7C938c17e33cd94fe690d0a1053a1228b5%7C0%7C0%7C638840385700332358%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=bVpNMALtrcO95%2FYCuUk9yXiN1IXnbuUX9ScYF2ggd%2BE%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fseewyn.nl%2Fwp-content%2Fuploads%2F2024%2F06%2FSeewyn-Waadzinnig-brochure-2024-205_def.pdf&data=05%7C02%7Ct.osinga%40waadhoeke.nl%7Cd2f49090d4a248c9dc5f08dd9df22fb4%7C938c17e33cd94fe690d0a1053a1228b5%7C0%7C0%7C638840385700332358%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=bVpNMALtrcO95%2FYCuUk9yXiN1IXnbuUX9ScYF2ggd%2BE%3D&reserved=0


Gemeente Waadhoeke                 Vragen & Antwoorden Jaarstukken 2024 

43 

Vraag 42 
 
Gemeentebelangen - Vraag 11 
 
Bladzijde 37:  
Op pagina 37 wordt gesproken over een verbinding zoeken met het Planetarium en andere culturele 
hotspots. Hierbij wordt wel aangegeven dat er een oriëntatie is gedaan naar het promoten van het 
Planetarium. Maar vervolgens wordt er alleen gezegd: de focus wordt gelegd op het stimuleren van 
meer deelname aan cultuur en toerisme. 1) hoe gaat de gemeente dat stimuleren en 2) waar is de 
verbinding met andere culturele hotspots gebleven? Dat hoeft natuurlijk niet een grote organisatie 
te zijn, maar kan ook met het lokale (amateur)cultuurveld zijn. Kan hier een toelichting op gegeven 
worden? 
 
Antwoord:  
Volgt nog 
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Vraag 43 
 
Gemeentebelangen - Vraag 12 
 
Bladzijde 37:  
De kwartiermaker cultureel erfgoed (pagina 37) is bezig aan haar tweede jaar als kwartiermaker. Kan 
de gemeente al iets zeggen over de voortgang van het project na deze twee jaar? Is het de bedoeling 
dat dit wordt doorgezet of wordt dit een onderdeel van het cultuurbeleid of? 
 
Antwoord:  
De kwartiermaker erfgoed is eind mei 2024 gestart met haar werkzaamheden. Het is nu (mei 2025) 
nog te vroeg om iets te zeggen wat dit betekent voor de lange termijn. Wel kunnen we melden dat 
de kwartiermaker inmiddels een inventarisatie heeft uitgevoerd naar de aanwezigheid, 
werkzaamheden en ondersteuningsbehoefte van de lokale erfgoedverenigingen. Daarnaast is er door 
haar in samenwerking met de Bibliotheekorganisatie Noord Fryslân op 17 mei 2025 een Historische 
Dag Waadhoeke georganiseerd met een programma voor en door onze lokale 
erfgoedverenigingen.     
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Vraag 44 
 
Gemeentebelangen - Vraag 13 
 
Bladzijde 37:  
Op Pagina 37 gaat het over het onafhankelijk onderzoek Theater de Koornbeurs. Het opgestelde 
ondernemingsplan voor Theater de Koorbeurs komt 12 juni as. in de Raad voor instemming, wat 
inhoudt dat over de definitieve toekomst van de KB pas over 2 jaar een definitief besluit valt.  Wat 
houdt de jaarlijkse uitvoeringsovereenkomst met de KB precies in ! 
 
Antwoord: De jaarlijkse uitvoeringsovereenkomst van gemeente met een culturele instelling als 
Planetarium, Museum Martena of Theater de Koornbeurs is de nadere uitwerking van een 
subsidieverlening. In de uitvoeringsovereenkomst worden de rechten en verplichtingen van beide 
partijen vastgelegd. Inhoudelijk gaat het bij het theater om afspraken over het aantal te 
programmeren podiumkunstvoorstellingen en filmvoorstellingen, het verwachte aantal bezoekers, 
variatie in het aanbod, aandacht in de programmering voor verschillende doelgroepen (o.a. gezinnen, 
jeugd) maar ook dat er in de programmering aandacht is voor het Fries en Bildts.      
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Vraag 45 
 
Gemeentebelangen - Vraag 14 
 
Bladzijde 38:  
Pagina 38 spreekt over een gezamenlijke cultuuragenda met cultuuraanbod voor jong en oud. Lijkt 
ons een mooi initiatief. Wordt er ook naast de jaarlijkse cultuuragenda gesproken met het 
amateurkunstveld om te kijken wat we voor elkaar kunnen betekenen? Is daar behoefte aan vanuit 
de amateurtak? 
 
Antwoord:   
Jawis. Er is in algemene zin goed contact met korte lijnen tussen de gemeente en onze 
amateurverenigingen voor hafabra, toneel en koren. Elkaar weten te vinden is daarin de eerste 
vereiste. Met de inzet van een cultuurcoach en cultuurplatformbijeenkomsten dragen we bij aan 
meer verbinding binnen het cultuurveld en krijgen we een nog beter beeld van de 
ondersteuningsbehoefte van het amateurveld.   
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Vraag 46 
 
Gemeentebelangen - Vraag 15 
 
Bladzijde 39:  
De meertaligheidscoördinator werkt aan het vergroten van de sichtberens van de talen van onze 
gemeente. Er wordt gesproken over de projecten die dit jaar uitgevoerd zullen worden. Zijn dat 
projecten in 2024? En zo ja, kunnen we inzicht krijgen in wat die projecten inhielden? Zijn dit 
projecten in 2025: kunnen we dan alvast inzicht krijgen in wat er op de planning staat voor 
Meertaligheid?  
 
Antwoord: 
Het gaat om sichtberensprojecten van zowel Bildts Aigene als het Genoatskap foar ut Behoud fan ut 
Franekers. De gemeente heeft hen aan provinciale subsidie geholpen en beide taalorganisaties zijn 
druk bezig met de uitvoering ervan. De realisatie van diverse projecten begon in 2024, en krijgt dit 
jaar verder zijn beslag. Een eerste proeve is het ‘letterproject’ Kop d’rfoor, van de Bilkerts, dat 
onlangs is onthuld. Er volgen nog zeker vijf andere projecten; wat die precies inhouden is niet aan de 
gemeente om te onthullen. Afgesproken is dat het aan de taalorganisaties is om daarmee naar 
buiten te treden als het moment daar is. 
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Vraag 47 
 
Gemeentebelangen - Vraag 16 
 
Bladzijde 41:  
We maken het landschap en de cultuurhistorie van de streken/dorpen beleefbaar en zichtbaar.  Is er 
dan ook voor het Parkje in Sint Anna ruimte voor cultuurhistorie en landschappelijke inpassing?  
 
Antwoord: 
Het beleefbaar maken van het landschap en de cultuurhistorie van de streken/dorpen komt voort uit 
de ambities uit de nota recreatie en toerisme maar is niet specifiek bedoeld voor het parkje in Sint 
Annaparochie. Het sluit dit ook niet uit. 
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Vraag 48 
 
Gemeentebelangen - Vraag 17 
 
Bladzijde 41:  
wordt het project VVV bakfiets voortgezet? 
 
Losse opmerking: er wordt weinig gesproken over monumenten in de gemeente in de jaarrekening. 
In de bijlage staat wel op pagina 114 dat er aandacht is voor rijksmonumenten, maar voor 
gemeentelijke monumenten heb ik niets kunnen vinden. Kan daar een toelichting op komen? Heeft 
dat te maken met het komende erfgoedbeleid?  
 
Antwoord: 
Volgt nog 
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Vraag 49 
 
Gemeentebelangen - Vraag 18 
 
Bladzijde 63:  
Op pagina 63 wordt aangegeven dat er ingezet wordt om 240 inwoners te voorzien van 
maatwerkadviezen in duurzame keuzes. Hier hebben 30 inwoners in een half jaar gebruik van 
gemaakt. Kan er een toelichting komen op het grote verschil tussen de genoemde 240 inwoners en 
de 30 inwoners die hiervan gebruik maakten?  
 
Antwoord: 
In het tweede halfjaar van 2024 is tegelijkertijd met de subsidieregeling Energieadviezen, ook de 
subsidieregeling Lokale Aanpak Isolatie (LAI) gestart. De LAI is een provinciebrede regeling die veel 
aandacht vergde, waardoor de subsidieregeling Energieadviezen niet werd geprioriteerd. Daarnaast 
lijkt het aannemelijk dat de inwoners óf de subsidieregeling Energieadviezen (nog) niet goed kunnen 
vinden op onze website, óf dat er vanuit de inwoners (nog) weinig behoefte is aan een energieadvies. 
Na de zomer zullen we de communicatie naar buiten toe, betreffende al onze 
verduurzamingssubsidies en -leningen, intensiveren. 
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Vraag 50 
 
Gemeentebelangen - Vraag 19 
 
Bladzijde 61:  
 
Onder de kop ‘ Alle Waadhoekers kunnen vitaal ouder worden en een betekenisvol leven leiden 
 
Bullet 6: Waadhoeke is een dementievriendelijke gemeente: 

• Wat voor doelstellingen, naast een training ‘ goed omgaan met dementie’ eert de gemeente 
nog meer? Alleen de medewerkers van de balie krijgen nu een training, 2024 helaas niet. Zou 
dit aantal niet nog meer uitgebreid kunnen worden (Gebiedsteam etc.), dit gezien de 
vergrijzing en toename van dementie. 

• Dementievriendelijkheid vergroten door toegankelijke publieke ruimtes en mobiliteit te 
vergroten? 

• Wordt dementievriendelijkheid ook opgenomen in de omgevingsvisie? 
• Is de gemeente gecertificeerd als dementievriendelijke gemeente en zo nee, waarom niet? 

 
Bullet 7: Ondersteunen (jonge) mantelzorgers conform het beleidsplan mantelzorg 2023-2024 

• Is er al beleid in de maak voor 2025 en verder? Eveneens omdat ouderen steeds langer thuis 
moeten blijven wonen, veelal met toenemende complexe zorg. 

 
Antwoord: 
 
Bullet 6. ‘Alle Waadhoekers kunnen vitaal ouder worden en een betekenisvol leven leiden’ 
 

• Doelstelling is om de training zowel intern als extern onder de aandacht te brengen. Dit jaar 
worden de medewerkers van de balie getraind. Binnen het GBT wordt de thematiek 
dementie regelmatig besproken in het ouderenoverleg. Hierbij sluiten ook casemanagers 
dementie aan. Ook kunnen maatschappelijke organisaties deze cursussen gratis volgen 
gefaciliteerd door Connexa. Connexa kan dit ook organiseren voor andere bedrijven tegen 
een kleine vergoeding van € 150 per training. 

• Recentelijk is de dementiescan van Alzheimer Nederland uitgevoerd.  Gemeente Waadhoeke 
is gescand om te kijken in hoeverre de gemeente dementievriendelijk is. De uitslag van deze 
scan is nog niet bekend. De toegankelijkheid van publieke ruimtes is hierbij ook aan bod 
gekomen.  

• Dit staat niet expliciet benoemd in de omgevingsvisie.   
• Waadhoeke is geen gecertificeerde dementievriendelijke gemeente. Wel zijn er recentelijk er 

gesprekken gevoerd met Alzheimer Nederland om te kijken in hoeverre Waadhoeke in 
aanmerking komt voor het predicaat dementievriendelijk. 

 
Bullet 7. ‘Ondersteunen (jonge) mantelzorgers conform het beleidsplan mantelzorg 2023-2024’ 
 
We zijn nog niet gestart met het opstellen van nieuw beleid. Zolang is blijft het bestaande beleid en 
de uitvoeringsagenda mantelzorg van toepassing. Hierbij is rekening gehouden met de 
demografische ontwikkelingen van de komende 5 jaar en daar uitvoortvloeiende problematiek.  
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